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В статье анализируются роль и место воли сторон при определении компетентного суда или 

иного уполномоченного на рассмотрение гражданского спора субъекта (третейского суда, медиа-

тора и т.д.). Раскрывается структура содержания гражданского процессуального правоотношения, 

возникающего при применении института территориальной подсудности. Отмечается, что основой 

для изменения компетентного суда может выступать только активное поведение заинтересованных 

лиц (в том числе суда), тогда как их бездействие способствует применению общих положений, пре-

дусмотренных законом.
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The article analyzes the role and place of the will of the parties in determining the competent court 

or other authorized to consider a civil dispute subject (arbitration court, mediator, etc.). The structure of 

the content of the civil procedural legal relationship arising in the application of the Institute of territorial 

jurisdiction is revealed. It is noted that the basis for the change of the competent court can only be the active 

behavior of interested persons (including the court), while their inaction contributes to the application of the 

General provisions of the law.
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